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Protokół Nr 9 

z posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji, odbytego w dniu 28.05.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Centrum Aktywności Seniora w Więcborku. 

 

Spotkanie trwało od godz. 14:00 – 15:00. 

 

Obecność według załączonej listy obecności – 5/5 radnych 

 

Spoza składu Komisji w posiedzeniu uczestniczył Burmistrz Więcborka p Waldemar 

Kuszewski oraz Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski. 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Natasza Ksobiak powitała wszystkich zebranych. 

Następnie przypomniała, że porządek obrad posiedzenia obejmuje rozpatrzenie dwóch skarg 

na bezczynność burmistrza Więcborka oraz trzech wniosków i sprawy różne. 

 

Prządek obrad przyjęto bez zmian. 

 

W dalszej części posiedzenia Przewodnicząca Komisji Pani Natasza Ksobiak poprosiła  

o odniesienie się do spraw zawartych w skargach i wnioskach, przez Zastępcę Burmistrza 

Więcborka Pana Jacka Masztakowskiego. Treść wniesionych pism została przesłana radnym 

– członkom komisji, wraz z zaproszeniem na posiedzenie, zatem nie było konieczności 

odczytywania ich na spotkaniu. 

a) skarga z dnia 27 2021r. kwietnia w zakresie: 

- niewykonania nakazów pokontrolnych Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego  

w Sępólnie Kraj. dotyczących remontu dróg, 

- ogłoszenia przetargu na wykonanie oświetlenia ulicznego na ulicach: Szkolnej, Widokowej 

w Więcborku oraz W. Witosa w Wituni. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśnił, że kontrola wykonania określonych decyzji, 

nałożonych na Burmistrza przez organy zewnętrzne, należy do tych organów.  

Z przedstawionych dokumentów przez Burmistrza Więcborka wynika jednoznacznie, że 

wszystkie nakazy pokontrolne zostały wykonane i skontrolowane przez PINB w Sępólnie 

Kraj. 

Burmistrz Więcborka realizując uchwalony przez Radę Miejską w Więcborku budżet gminy 

stosuje procedury określone w stosownych przepisach prawa. Realizacja określonych 

inwestycji musi mieć swoje odzwierciedlenie w planach inwestycyjnych stanowiących 

integralną część uchwały budżetowej. Wymienione w skardze przetargi na wykonanie 

oświetlenia ulicznego na ul. Szkolnej i Widokowej w Więcborku nie mogą być zrealizowane 

bowiem takiego zadania nie ma w Załączniku nr 3 „Plan wydatków inwestycyjnych na 

2021r.” do Uchwały Nr XXIX/195/2021 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 20 stycznia 

2021r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

Ogłoszenie przetargu na wykonanie oświetlenia ulicznego na ul. Wincentego Witosa  

w Wituni nastąpi zgodnie z przyjętym na początku roku harmonogramem tj. w II połowie 

bieżącego roku.  

 



2 
 

Burmistrz Więcborka uzupełniając powyższe wyjaśnił, że nie znając procedury prawa 

zamówień publicznych można myśleć, że zaraz po uchwaleniu budżetu na dany rok można 

następnego dnia ogłaszać przetarg i wyłaniać wykonawców. Natomiast całe postępowanie jest 

pracochłonne i czasochłonne. Poza tym jest to sfera wymagająca szczegółowości i dbałości  

o zgodność z litera prawa, zatem pośpiech nie jest w tej materii wskazany.  Należy też mieć 

na uwadze fakt, że od bieżącego roku procedura odbywa się w formie elektronicznej,  

a to wymagało zaznajomienia się i oswojenia z techniczną stroną całości procesu, by uniknąć 

unieważnienia przetargów, czy w perspektywie zarzutów ze strony organów kontrolnych. 

Burmistrz podkreślił również, że do tej pory kontrole Regionalnej Izby Obrachunkowej,  

jak i ostatnio kontrola Izby Skarbowej, nie wykazały żadnych uchybień w tej sferze działań 

Gminy.  

 

Komisja uznała, że mając na uwadze złożone wyjaśnienia oraz analizując zapisy art. 101a 

ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, skargę na bezczynność organu można 

wnieść, gdy organ gminy nie wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym 

przypadku zarówno przepisy prawa jak i działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka 

nie uzasadniają stwierdzenia bezczynności. Wobec tego  skargę uznano za bezzasadną. 

 

Obecnych 5 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośna 

 

b) skarga z dnia 27 maja 2021r. w zakresie: 

 

 

 niewykonania nakazu pokontrolnego Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego  

w Sępólnie Kraj. dotyczącego remontu dróg, kaplicy Rodu Konkel oraz wytyczenia dróg,   

 sprzątania ulic i placów oraz zamontowania koszy na śmieci i ławek na terenie 

Więcborka, 

 wykonania chodnika na terenie cmentarza komunalnego w Więcborku wraz z wycięciem 

drzew oraz zamontowaniem monitoringu. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka wskazał, że na wniosek skarżącego rzeczywiście 

przeprowadzona została kontrola Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego na 

Cmentarzu i zgodnie z tym co ustalono, nakazano uzupełnić brakujące części płotu i inne 

mniejsze usterki. Termin wykonania tych prac określony został bodajże na 30 kwietnia br. 

jednakże ze względu na panującą aurę termin ten został przesunięty. Z ustaleń wynika, że 

druga kontrola Inspektora odebrała wykonane remonty. Odnośnie Kaplicy w lasku miejskim, 

nadzór Budowlany wydał pewne wytyczne. Gmina Więcbork od dwóch lat stara się temat 

podjąć, ale realizacja przedsięwzięcia wiąże się z dużymi nakładami. Wstępna wycena 

remontu opiewa na kwotę między 60.000,00 zł – 80.000,00 zł, a takich środków Gmina w tej 

chwili nie ma. Wnioskowano o dofinansowanie na ten cel do Ministerstwa Kultury, Urzędu 

Marszałkowskiego Województwa Kujawsko-Pomorskiego i Urzędu Wojewódzkiego  

w Bydgoszczy, ale takiego wsparcia nie uzyskano. W odpowiedzi na wniosek wskazano, że 

obiekt należy wpisać do rejestru Zabytków i wówczas można do końca lutego wnioskować  

o jakieś środki na renowacje tego miejsca. W związku z powyższym wystąpiono do 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego o przesunięcie terminu uzasadniając pismo 

nie uzyskaniem dofinansowania na wykonanie zadania i szukaniem innych źródeł 

finansowych na wykonanie inwestycji. W dniu dzisiejszym wpłynęło do Urzędu pismo  
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z Inspektoratu Budowlanego o możliwość wglądu w akta sprawy, następnie Organ wyda  

decyzję, co dalej z obiektem. Prawdopodobnie obiekt zostanie zamknięty do użytkowania.  

W tym przypadku sam remont budowli nie wystarczy. Należałoby jeszcze pomyśleć, jak 

uchronić ją przed dewastacją i aktami wandalizmu w tym miejscu. 

Radny Władysław Rembelski, zapytał, czy tego typu obiekty nie są remontowane na 

podstawie porozumień. 

Rządowe na podstawie porozumień są tylko miejsca pamięci narodowej. Innym problem jest 

ustalenie do kogo właściwie należy obiekt. Gdzieś widział pismo wskazujące na własność 

Skarbu Państwa. Kaplica położona jest na granicy przedwojennego katolicko-ewangelickiego 

cmentarza. Pytanie do kogo się zwrócić, bo trudno odnaleźć następców prawnych. Ciężko 

uzyskać dofinansowanie na tego typu rzeczy. Najszybciej dostają je muzea, czy zabytki które 

można pokazać. Kaplica jest położona w lesie i to nie w miejscu eksponowanym  – 

odpowiedział Zastępca Burmistrza Więcborka. Kontynuując Zastępca Burmistrza 

wskazał, że jeżeli chodzi o podniesione w skardze zarzuty dotyczące prac porządkowych, to 

leżą one w gestii organu wykonawczego. Oczywiście radni mają prawo zwracać uwagę na 

różne rzeczy, ale trudno nazwać to bezczynnością, kiedy systematycznie są one wykonywane. 

Wymiana koszy, ławek itp. wykonywana jest w okresie wiosennym. Wszędzie nie da się 

postawić koszy, a poza tym dewastacja w tym względzie jest na taką skalę, że po prostu 

trudno nadążyć. Jest tak, że jednego dnia zostanie wszystko uprzątnięte, a przyjdzie burza  

z ulewa i następnego dnia wygląda to tak, jakby nikt nie sprzątał. Burmistrz Więcborka oraz 

zarządca cmentarza tj. ZGK Więcbork nie przewidują w bieżącym roku utwardzenia alejek 

cmentarnych kostką brukową ze względu na brak środków finansowych na ten cel oraz brak 

stosownej dokumentacji technicznej. Wycięcie drzew na danym terenie wymaga stosownego 

wniosku oraz decyzji odpowiedniego organu. Drzewa, które bezpośrednio zagrażały 

bezpieczeństwu osób odwiedzających cmentarz oraz stanowiły zagrożenie dla stanu 

technicznego nagrobków zostały usunięte. Sprawa monitoringu na cmentarzu komunalnym  

w Więcborku była analizowana już wielokrotnie. Jednakże zarówno warunki terenowe, 

techniczne jak i finansowe nie czyniły wykonania tego zadania zasadnym 

 

Burmistrz Więcborka dodał, że dbałość o estetykę i porządek jest czymś naturalnym  

i oczywistym, na to kładziony jest duży nacisk, jest to systematycznie wykonywane. Jeżeli 

ktoś napiszę, że ma to i to zostać wykonywane, a jest wykonywane z odpowiednią 

powtarzalnością i potrzebami, to oznacza że ten piszący jest skuteczny? No tak nie jest! Z tym 

się nie zgadza.   

 

Komisja uznała, że mając na uwadze złożone wyjaśnienia oraz analizując zapisy art. 101a 

ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym, skargę na bezczynność organu można 

wnieść, gdy organ gminy nie wykonuje czynności nakazanych prawem. W omawianym 

przypadku zarówno przepisy prawa jak i działania podejmowane przez Burmistrza Więcborka 

nie uzasadniają stwierdzenia bezczynności. Wobec tego  skargę uznano za bezzasadną.  

W części dotyczącej odwołania Dyrektora ZGK skarga zgodnie z kompetencjami 

przekazana została do rozpatrzenia Radzie Nadzorczej ZGK w Więcborku. 

 

Obecnych 5 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośna 
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Następnie Komisji rozpatrzyła trzy złożone wnioski: 

a)  wniosek z dnia 18 maja 2021r. do Rady Miejskiej i Burmistrza Więcborka w sprawie 

uruchomienia przewozów pasażerskich PKP i PKS.  

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że ze względu na zapisy art. 4 ust 1 pkt 25 

oraz art. 7 ust. 1 pkt 5 lit. a ustawy z dnia 16 grudnia 2010r. o publicznym transporcie 

zbiorowym, wyznaczające jako organizatora publicznego transportu z przekroczeniem granic 

administracyjnych dwóch powiatów województwo, wniosek należy przekazać według 

właściwości Marszałkowi Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Mając na uwadze 

powyższe Rada Miejska w Więcborku uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia wniosku,  

w związku z brakiem właściwości rzeczowej do jego rozpatrzenia. 

 

Obecnych 5 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośna 

 

 

b) wniosek z dnia 18 maja 2021r.  sprawie: 

- objęcie monitoringiem wymienionych we wniosku terenów w mieście Więcbork, 

- naprawy uszkodzonych latarni na plaży miejskiej w Więcborku wraz z ich umyciem,  

- wyrównania dróg i traktu spacerowego w kierunku plaży miejskiej, 

- naprawy i odmalowanie ławek i koszy na śmieci 

- odmalowania pasów dla pieszych na wszystkich ulicach. 

 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że ze względu na fakt, iż treść wniosku  

w sposób oczywisty wypełnia zakres działania organu wykonawczego Gminy Więcbork 

należy skierować go według właściwości do Burmistrza Więcborka. Mając na uwadze 

powyższe Rada Miejska w Więcborku uznaje się za niewłaściwą do rozpatrzenia wniosku,  

w związku z brakiem właściwości rzeczowej do jego rozpatrzenia. 

 

Obecnych 5 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośna 

 

c) wniosek  z dnia 20 maja 2021 sprawie: 

 

- powołania komisji ds. ustalenia miejsca przyłączy elektrycznych na ul. Dworcowej  

w Więcborku, 

- zamontowania latarni ulicznych na ul. Szkolnej i Widokowej w Więcborku oraz Wincentego 

Witosa w Wituni, 

- niewykonanie nakazu pokontrolnego wydanego przez Powiatowego Inspektora 

Budowlanego w Sępólnie Kraj. dotyczącym stanu technicznego ul. Dworcowej. 

 

W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, Wniosków  

i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że ze względu na fakt, iż treść wniosku  

w pkt. b) i c) pokrywa się z zapisami skarg rozpatrywanych na tym samym posiedzeniu 

podtrzymuje rozstrzygnięcia zwarte w uchwałach, w sprawie rozpatrzenia skarg. W ocenie 
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Komisji i Rady Miejskiej w Więcborku sprawa rzekomych miejsc występowania przyłączy 

elektrycznych na ul. Dworcowej ze względu na swój zakres podlega wyjaśnieniu przez organ 

wykonawczy Gminy Więcbork w związku z powyższym należy skierować ją według 

właściwości do Burmistrza Więcborka. Mając na uwadze powyższe Rada Miejska  

w Więcborku uznaje wniosek za bezzasadny w części dotyczącej spraw już rozstrzygniętych 

tj. ujętych w podpunktach b) i c), natomiast kwestię ujętą w podpunkcie a), przekazuje do 

rozpatrzenia według właściwości Burmistrzowi Więcborka. 

 

Obecnych 5 radnych 

 

Opinia Komisji jednogłośna 

 

 

Spraw różnych nie wniesiono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji 

 

/-/ Natasza Ksobiak 


